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Silvestre va recórrer 653 
quilòmetres en 24 hores

El Teatre Avenida va ser testimoni del repte de la ciclista, 
nova subcampiona del món de corró virtual

Pòster a doble pàgina 
del CE Bocairent

Les pàgines centrals estan dedicades a una foto 
de doble pàgina de la plantilla del CE Bocairent

Congelació 
d’impostos i 
augment de 
l’assignació a la 
Residència, en 
el pressupost 
aprovat de 2021

Gener 2021
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‘Filomena’ 
deixa neu i una 
afluència de 
visitants mai 
vista

Presentació i 
tret inicial de la 
Capitalitat Cultural 
Valenciana de 
Bocairent

L’escola, en obres 
d’ampliació i reforma
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L’any passat va 
concloure amb 
la taxa més 
baixa de l’atur 
en els últims 
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Ajuntament  . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 235 00 14
Policia Local . . . . . 96 235 00 10 - 616 51 13 19
Urgències  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .112
Guardia Civil . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 235 00 12
Centre de Salud . . . . . . . . . . . . . . . 96 291 95 80
Cruz Roja Banyeres . . . . . . . . . . . . 96 556 69 79
Cruz Roja Ontinyent . . . . . . . . . . . . 96 238 90 57
Oficina de Turisme . . . . . . . . . . . . . 96 290 50 62
Bombers Ontinyent  . . . . . . . . . . . . 96 238 90 57
Hospital de Ontinyent . . . . . . . . . . . 96 298 93 00
Hospital de Xàtiva  . . . . . . . . . . . . . 96 298 95 00
Bilbioteca . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 235 50 27
Correus  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 235 04 89
Jutjat de Pau . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 290 52 77
Residència Sagrado Corazón . . . . . 96 235 00 37
Escola Permanent d’Adults  . . . . . . 96 235 06 50
Col.legi Públic Lluís Vives . . . . . . . . 96 291 93 60
Institut de Batchillerat  . . . . . . . . . . 96 291 95 90
Centre d’Informació Juvenil (CIJ) . . 96 235 50 06
Llar del Pensionista . . . . . . . . . . . . 683 22 58 67
Centre d’Alzheimer  . . . . . . . . . . . . 96 290 50 12
Esglèsia . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 235 00 62
SERVEF Ontinyent  . . . . . . . . . . . . . 96 238 01 45
ITV . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 291 61 18
EGEVASA  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 963 86 05 55
EGVASA Urgències . . . . . . . . . . . . . 963 62 01 19
Mariola Verda . . . . . . . . . . . . . . . . . 630 23 59 50

AMB LA 
COL.LABORACIÓ 
DE LA 
CONSELLERIA 
D’EDUCACIÓ, INVESTIGACIÓ, CULTURA I 
ESPORT DE LA GENERALITAT

Les Ames de Casa 
Tyrius aporta 200 
quotes voluntàries de 
l’any a fins solidaris

L ’associació Amas de Casa Tyrius 
ha tingut una àmplia activitat so-
lidària els últims dies. Aprofitant 

que a final de cada any s’arreplega la 
quota anual de cara a  les activitats de 
l’any següent, la directiva va decidir des-
tinar de forma voluntària la quota anual 
a un fi social. Així, els diners arreplegats 
d’aquestes anualitats han anat a parar 
directament a les entitats solidàries amb 
què sol treballar l’associació Amas de 
Casa, com són AFAB, el Centre d’Al-
zheimer de Bocairent, el Centre Ocu-
pacional, la Creu Roja de Banyeres de 
Mariola i el Centre d’Acollida Sant Fran-
cesc d’Assís de Palma de Gandia. De les 
més de 400 sòcies, 200 d’elles han fet 
aquesta donació voluntària, una xifra 
molt alta, el que fa que la junta directiva 
es trobe molt contenta una vegada més 
per la gran resposta de les components 
d’aquesta entitat.

A més van voler sumar-se a la Cavalca-
da de Reis Mags i moltes d’elles van fa-
bricar una estrella de ‘gomaeva’ que van 
col·locar als seus balcons i finestres per 
acompanyar a Ses Majestats en el seu 
recorregut pels carrers de la població.

També van col·laborar amb el grup 
Nostra Senyora de Lourdes de Banye-

res i Bocairent posant en marxa, un any 
més, una campanya solidària de reco-
llida d’aliments destinats per al Centre 
d’Acollida Sant Francesc d’Assís de la 
localitat de Palma de Gandia.

Es tracta d’un centre molt especial 
per a aquesta entitat, ja que tots els anys 
peregrinen junts al santuari de la Verge 
de Lourdes a França, i durant la resta 
de l’any mantenen una estreta relació 
que agermana de forma indirecta les 
tres poblacions, Bocairent, Banyeres de 
Mariola i Palma de Gandia.

També la Coral ha volgut sumar-se a 
aquesta iniciativa i ha destinat la seua 
quota anual dels socis al mateix centre 
d’acollida de Palma de Gandia.

Per a Röchling Industrial Bocairent, el 
Nadal passat no va ser igual que el d’altres 
anys. Tant l’empresa com els seus treba-
lladors van unir esforços i, en una inicia-
tiva sense precedents, van portar avant 
una campanya solidària per a secundar i 
ajudar a les entitats socials de la població. 
Conscients de la situació derivada per la 
pandèmia sanitària, van tindre la iniciativa 
de canviar uns certs hàbits tan arrelats en 
la nostra societat coincidint amb el Nadal 
i pensar en els que més ajuda necessiten.

Un d’aquests hàbits són els lots na-
dalencs i el dinar de Nadal amb tots els 
companys de treball. “Enguany”, segons 
explica Sebastián Martínez, director de 
Röchling Bocairent, “el sentiment és que 
la salut és el més important i ha cobrat 
més valor que mai, perquè tots hem hagut 
de canviar hàbits per a protegir-la i de ma-
nera especial, les persones de major risc”. 
És per això, que el passat 22 de desembre, 
coincidint amb el tradicional sorteig de 
loteria de Nadal, aquesta filial del plàs-
tic va decidir, amb l’aprovació dels seus 
treballadors, destinar la despesa dels lots 
nadalencs i el tradicional dinar de Nadal a 
ajudes solidàries.

“Som conscients de la importància 
d’aquestes associacions i els problemes 

Röchling Bocairent entrega 3.000 
euros a entitats socials locals

que han tingut enguany a l’hora de realitzar les seues ac-
tivitats i gales benèfiques, en les quals la gent col·labora i 
es recapten uns diners necessaris per a destinar-los a les 
seues accions d’ajudar qui més ho necessita. Tant per a 
nosaltres com a empresa com per als nostres treballadors 
ha sigut una gran satisfacció i un motiu d’orgull haver po-
gut contribuir d’alguna forma a tota aquesta magnífica 
labor que desenvolupen”, ha explicat Sebastián Martínez.

Els diners recaptats per aquesta acció han sigut 3.000 
euros, la meitat aportada pels treballadors i l’altra meitat 
per l’empresa. Una quantitat que ha sigut entregada en 
tres xecs de 1.000 euros a tres associacions socials locals: 

AFAB (Associació de Familiars de persones amb Alzheimer 
Bocairent), Centre Ocupacional de Bocairent i Banc d’Ali-
ments Creu Roja.

El lliurament es va realitzar en la seu de l’empresa amb 
representants de les tres entitats. “Ens consta que l’ajuda 
ha sigut rebuda amb satisfacció i fins i tot emoció, i ens 
han transmés el seu agraïment, encara que som nosal-
tres els qui volem donar les gràcies a totes les persones 
que representen a aquestes associacions per la seua im-
pagable labor d’ajuda que, any a any, realitzen en favor 
dels col·lectius més desfavorits”, s’ha subratllat des de 
Röchling.

Donació d’Amas de 
Casa Tyrius per a fins 
solidaris

Mestre Serrano, 8
Tel. i Fax: 962 350 150   -   Móvil: 616 428 861
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Congelació d’impostos i augment de 
l’assignació a la Residència en 2021
El Ple de l’Ajuntament celebrat te-

lemàticament el 30 de desembre 
de 2020 va servir per a aprovar 

el pressupost de l’any en curs, amb el 
vot favorable del PSPV-PSOE, l’absten-
ció de Compromís i el vot en contra 
del Partit Popular. La proposta sotme-
sa a debat i a votació afectava tant els 
comptes del Patronat Municipal de la 
Residència i de l’Ajuntament com les 
respectives plantilles de personal per a 
l’exercici 2021.

En el cas de la Residència de la Ter-
cera Edat Sagrado Corazón de Jesús, 
el pressupost s’incrementa respecte 
de 2020, ja que passa de 875.229,24 a 
894.600 euros. Segons explica l’alcal-
de, aquest increment es deu a l’augment 
de la subvenció nominativa que el cen-
tre rep per part de la Generalitat: “Cal 
agrair que l’esforç del Consell vaja en 
augment i, així, hi haja més marge per 
a reconéixer econòmicament el treball 
del personal de la residència, que està 
fent un esforç enorme des de l’inici de 

S’APROVA EL PRESSUPOST MUNICIPAL AMB EL VOT FAVORABLE DEL PSPV, L’ABSTENCIÓ DE COMPROMÍS I EL VOT NEGATIU DEL PP

la pandèmia, o per a dur a terme algu-
nes millores necessàries en les instal·la-
cions”, afirma Xavi Molina.

Pel que fa al pressupost de l’Ajunta-
ment, la suma total per a l’any 2021 és 
de 3.190.071,97 euros; un augment, 
per tant, d’un 0,36% respecte de l’any 
2020. Aquesta diferència mínima es deu 
fonamentalment a la previsió limitada 
d’ingressos, atés el context sociecòmic 
actual, i a la congelació dels impostos i 
les taxes municipals. En aquest Molina, 
afig: “som conscients de la situació en 
què ens trobem i que, per tant, no és 
moment d’incrementar la pressió fiscal 
del veïnat. De fet, la nostra línia de tre-
ball al llarg de 2020 ha estat reduir-la 
fent efectives una sèrie de bonificacions, 
com ara les que afecten a plusvàlues o 

al preu de l’escoleta, o deixar sense 
efecte algunes ordenances fiscals, com 
ara la d’ocupació de via pública per 
part dels establiments”.

En paral·lel a aquest eix de congelació 
d’impostos i taxes, l’alcalde assenyala 
altres quatre línies bàsiques en l’elabo-
ració del pressupost municipal 2021: 
en primer lloc, “la prioritat de comptar 
amb els millors serveis públics possi-
bles, amb accions com la dotació de 
personal i d’equipament per a una nova 
unitat de l’Escola Infantil Municipal, el 
reforçament de l’equip de Serveis So-
cials o la previsió per a un nou contrac-
te de neteja i jardineria.”

En segon lloc, Xavi Molina incideix 
en el manteniment de tots els progra-
mes d’ajudes que l’Ajuntament ha anat 
posant en marxa en els últims anys: 
rehabilitació de vivendes al barri me-
dieval (60.000 euros), complements 
municipals per a reformes de cuines i 
banys (5.000 euros) i canvis de fines-
tres (3.000 euros), inspecció tècnica 

d’edificis (8.000 euros), adquisició de 
bicicletes elèctriques (5.000 euros), 
etc. A més, l’alcalde destaca la incorpo-
ració de dues línies en matèria de pro-
moció econòmica: una per a empreses i 
persones autònomes en actiu i una altra 
per a qui decisdisca emprendre un ne-
goci al poble.

185.000 EUROS PER A ENTITATS
En tercer lloc, el primer edil posa en 

valor “els més de 185.000 euros des-
tinats a entitats i col·lectius locals; una 
mostra que Bocairent es construeix 
entre totes i tots”. A més, destaca que, 
si bé totes les partides d’aquest àmbit 
s’han mantingut respecte de 2020, algu-
nes s’han incrementat. En concret, han 
augmentat les que afecten a associa-
cions de caràcter social, com ara Creu 
Roja, o de caràcter socioeconòmic, com 
és l’Agrupació de Comerciants i Serveis 
o l’Associació d’Hostaleria i Turisme. 
Molina també explica que s’ha previst 
una aportació extraordinària per a l’As-

Alicia Blasco, com a portaveu de Compromís, 
argumenta l’abstenció del seu partit a aquest 
pressupost “perquè no vàrem participar de la 
seua elaboració”, si bé aclarix que “cert és que 
l’alcalde socialista ens va proposar una reunió 
de portaveus per a resoldre dubtes previs al ple”, 
afegint que “cal ressenyar que aquest pressupost 
ja estava tancat per l’equip de govern amb majo-
ria absoluta”.

No obstant això, Blasco posa en valor que “des-
prés de molts anys hi ha un pressupost que s’ha 
treballat amb antelació. Ens hem assabentat que 
l’equip de govern ha fet la feina que li correspo-
nia. Ara bé, els partits de l’oposició no vàrem re-
bre l’esborrany fins al 21 de desembre; tres dies 
abans de la comissió informativa. Deu dies abans 
del ple de pressupostos. Com vostés entendran, 
amb eixe termini és molt difícil revisar un pressu-
post de 3.190.071,97 euros. Com quasi sempre; 
amb poc de temps de reacció”.

De l’augment amb onze mil euros respecte al 
de l’any anterior, explica que “les partides són 
pràcticament les mateixes. Per exemple: s’han 
pressupostat vint mil euros per a la Junta de Fes-

tes. La mateixa partida que altres anys sabedors 
que aquest any no celebrem les festes de Moros 
i Cristians. Probablement, a final d’any, facen un 
canvi pressupostari i destinen els diners restants 
a qualsevol altra necessitat. Per què no ho des-
tinem ara a altres actuacions de més necessitat? 
Com, per exemple, al Palau del Baró Casanova. 
Qualsevol moment és bo per a posar la primera 
pedra...”

En tercer lloc, Blasco comenta que “hi ha una 
partida que valorem positivament; mantindre la 
subvenció a AFAB amb quinze mil euros així com 
els cinc mil euros per a la construcció i dotació 
de materials per a l’Escoleta Municipal. Ajudes 
que aniran molt bé al projecte i sumen també a 
les mesures socials anunciades i portades a terme 
pel Govern del Botànic”.

La portaveu de Compromís acaba demanant a 
l’equip de govern “un marge de temps més ampli 
per a estudiar els diferents pressupostos. I, si ens 
donen l’oportunitat de millorar en alguna par-
tida, estarem disposats a fer-ho de bon grat. Ho 
tindrem en compte de cara a final d’any i poder 
seure a l’últim trimestre”.

Abans de fer una valoració del pressupost 
2021, Toni Belda (Partit Popular), comença 
dient que “voldria traslladar tots els nostres 
ànims i suport per a totes i tots aquells que es-
tan patint en primera persona esta crisi sani-
tària de la Covid-19. Així com agrair el treball 
abnegat i incansable del col·lectiu sanitari, cos-
sos i forces de seguretat de l’estat, policia local, 
protecció civil i voluntariat en general. A més 
a més, el nostre reconeixement a tots aquells 
autònoms i famílies que cada dia lluiten per 
seguir endavant. A tots vosaltres: GRÀCIES!!!”

Dit això, “és moment d’analitzar el que ens 
depararà este 2021, amb un pressupost que 
no es diferencia en res dels anteriors”. En 
paraules del portaveu del Partit Popular de 
Bocairent, “davant situacions excepcionals, 
s’hauria de veure l’excepcionalitat de les per-
sones. A les acaballes de 2020, estàvem cele-
brant el ple més important de tot l’any, el de 
pressupostos, que res canviava. Seguim tenint 
sols 10 dies per a traçar les línies mestres del 
Bocairent que volem per a l’any 2021, un any 
complicat que requerix d’un treball dur i ex-

haustiu per a poder de veritat, aplegar a cobrir 
les necessitats reals de tots els bocairentins i 
bocairentines. És una pena que el pressupost 
més important de l’última dècada, no haja estat 
elaborat amb el consens de l’oposició”.

Per a Belda ha sigut un pressupost que no 
ha estat presentat en temps: “I és que per molt 
que es repetisca una mentida mil vegades, mai 
no es convertirà en una veritat. Perquè com bé 
marca la llei, aquests han d’estar presentats 
abans del dia 15 d’octubre de l’any en curs. 
No entrarem en detall, però com ja vàrem ma-
nifestar en el ple, el nostre vot en contra està 
motivat pel simple fet que el Grup Municipal 
Popular no participa en l’elaboració d’aquests 
pressupostos, i que un any més, ens quedem 
sense seure’ns en el mes de setembre a debatre 
i acostar postures”.

Acaba explicant que “en definitiva, maneres 
distintes de fer política, ja que des del Partit 
Popular de Bocairent seguim apostant per 
la reducció d’impostos, eliminar allò que és 
superflu i centrar els esforços en fer créixer el 
treball a Bocairent”.

Belda (PP): “No canvia 
respecte altres pressuposts”

sociació de Festes de Sant Blai perquè 
està prevista la renovació del castell i 
l’Ajuntament contribuirà amb 10.000 
euros al projecte.

Per últim, l’alcalde assenyala que “és 
un pressupost que vol mirar a mitjà i 
llarg termini; per això, preveu una parti-
da important per a l’assessorament tèc-
nic en matèria de projectes europeus”. 
I és que aquest 2021 s’inicia un nou 
cicle de finançament per part de la Unió 
Europea que durarà fins a l’any 2027. 
Segons Xavi Molina, “en un pressupost 
tan ajustat com el que té Bocairent és 
fonamental l’aportació de les altres ad-
ministracions per a poder dur a terme 
els projectes més ambiciosos; per això, 
al llarg de l’any fem una tasca enorme 
per a aconseguir totes les subvencions 
possibles. Els fons europeus són una 
gran oportunitat en aquest sentit i, per 
tant, no podem desaprofitar-la, ja que, 
si treballem bé la qüestió, podrien su-
posar molts recursos econòmics per als 
pròxims anys”.

L’Ajuntament augmenta 
un 0,36% i se situa en 
3.190.071 euros

Blasco (Compromís): “S’ha 
treballat amb antelació”
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La vacuna arriba al poble 
tot i la neu, el fred i el gel
El principi del fi de la pandèmia de la Co-

vid-19 pot haver començat amb l’inici de 
les vacunacions. El divendres 8 de gener 

van arribar les primeres dosis de la vacuna 
Pzifer, que van ser administrades entre els re-
sidents i treballadors i treballadores de la resi-
dencia de majors Patronat Municipal Sagrado 
Corazón de Jesús.

Els seus 34 residents i un 90% dels profes-
sionals del centre van rebre la primera de les 
dos dosi d’aquesta vacuna, mentre que 21 dies 
després, el 29 de gener, està prevista la segona 
dosi. Les males condicions meteorològiques, 
amb neu, fred i gel, no van impedir que les es-
perades vacunes arribaren, primer al Centre 

2010..........................4.509

2011..........................4.454

2012..........................4.456

2013..........................4.411

2014..........................4.335

2015..........................4.357

2016......................... 4.288

2017..........................4.271

2018..........................4.214

2019..........................4.195

2020..........................4.142

Bocairent va començar 2020 amb 4.142 habitants segons 
dades del Instituto Nacional  de Estadística (INE) que publica 
anualment. Les últimes dades es faciliten a any vençut, a data 
d’1 de gener del que acaba. Amb aquestes xifres, Bocairent va 
mantindre la tendència dels últims anys, amb una nova pèrdua 
d’habitants. En concret, segons l’INE Bocairent va començar 
2020 amb 50 habitants menys que un any abans, mantenint-se 
la tendència iniciada deu anys abans, si bé es veritat que eixa 
baixada ha sigut menor que l’any anterior on es va registrar 
una pèrdua de 57 habitants.

Després d’una xicoteta recuperació en 2015 –es va pas-
sar de 4.335 en 2015 a 4.357 un any després–, de nou es va 
registrar una pèrdua del cens en 2016 amb 69 menys –de 
4.357 a 4.288 en 2016–, una tendència descendent que s’ha 
mantingut aquests últims anys.

Per sexe, ha sigut en homes on s’ha experimentat una baixa-
da més important. Dels 2.132 homes al gener de 2019 s’ha 
passat a 2.090 en 2020. En dones la baixada ha sigut menys 
important. De 2.063 dones a 2.052 en 2020. Bocairent va co-
mençar el present decenni amb 2.264 homes –174 més que 
en 2020– i 2.245 dones –193 més que l’últim any–. Si ens re-
muntem al canvi de segle, Bocairent va començar l’any 2.000 
amb 4.508 habitants –2.227 homes censats i 2.281 dones–, 
va registrar un xicotet repunt de la població en els anys 2002 
(4.5024) i 2009 (4.541) però va tindre baixades importants 
com en 2006 (4.344). Els anys 2007, 2008 i 2009 van ser de 
pujades de població, però, a partir de 2010, es va iniciar una 
progressiva baixada que dura fins a hui.

2020 va 
començar 
amb un cens 
de 4.142 
habitants
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L’alcalde es va reunir telemàticament el passat 23 de desembre 
amb la secretària autonòmica d’Eficiència i Tecnologia Sanitària 
per seguir avançant en el projecte d’ampliació del centre de salut. 
Així, Xavi Molina i Concha Andrés van tractar les opcions més 
idònies per a l’ampliació, que té per objectiu donar resposta a les 
limitacions que presenten les instal·lacions actuals: zona d’atenció 
d’urgències, espai d’emmagatzematge, sala per a exercicis de do-
nes embarassades, etc.

L’alcalde es va mostrar satisfet per la predisposició mostrada 
per la secretària autonòmica: “Tot apunta que el projecte quedarà 
redactat enguany; l’interés de Concha Andrés i el fet que hi haja 
consignació econòmica en el pressupost de la Generalitat per a 
2021 ens fa confiar que puga ser així. Siga com siga, nosaltres 
continuarem insistint en el tema perquè és una actuació absoluta-
ment necessària”, explica Xavi Molina.

Reunió amb la secretària 
autonòmica per a tractar 
l’ampliació del centre de salut

EL PERSONAL I LES PERSONES USUÀRIES DE LA RESIDÈNCIA DE MAJOR, ELS PRIMERS

L’Associació de Donants de Sang de 
Bocairent va organitzar una nova edi-
ció d’una jornada de donació de sang, 
que va tindre lloc al mes de desembre, 
la quarta de l’any, i que va reunir a 95 
participants que van donar de forma 
solidària la seua sang.

Es tracta d’una xifra molt impor-
tant donades, a més, les dificultats 
provocades per la pandèmia del co-
ronavirus. Aquesta donació va tindre 
lloc al Centre de Jubilats, ja que pel 
COVID-19 no es pot realitzar com és 
habitual al Centre de Salut. La jornada 

va acomplir de forma molt minucio-
sa amb totes les condicions sanitàries 
necessàries. Per a 2021 ja hi ha un 
calendari, sempre supeditat a l’evolu-
ció de la pandèmia, i que tindria altres 
quatre dates per a aquestes donacions 
de sang.

La primera seria el 14 de març; la 
segona, el 6 de juny; la tercera, el 19 
de setembre, i la quarta, el 5 de des-
embre. Rafael Vañó, president de l’As-
sociació de Donants de Sang de Bo-
cairent, es mostrava molt satisfet per 
la resposta rebuda també en aquesta 

La jornada de donació 
de sang congrega 95 
voluntaris

última jornada i destacava que la mateixa associació havia 
regalat als donants unes mascaretes especialment apor-
tades per l’entitat, la qual té prop de 300 socis i està en 
funcionament a Bocairent des de 1986.

 

de Salut de Bocairent, i després a la residència, 
sempre protegides per la Guàrdia Civil. A pri-

mera hora del matí, cap a les 10.30 h, els 25 
treballadors van ser els primers a vacunar-se i 
després els 34 residents, amb edats que anaven 
dels 66 al 99 anys. El metge del Centre de Salut, 
Juan Puerto, ajudat per la infermera del mateix 
centre, Patricia Gutiérrez, i per la també infer-
mera de la residència, Laura Reig, van ser els 
encarregats de subministrar les vacunes en un 
procés escalonat, ràpid i sense cap incidència, 
amb la coordinació del director del geriàtric, 
Javier Fernández. Aquesta vacunació es va po-
der fer ja que el centre no ha tingut cap cas de 
coronavirus entre les persones residents des 
de que es va iniciar la pandèmia, un fet molt 
destacat i meritori.

Evolució del 
padró d’habitants
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Ara més que mai,
responsabilitat i consciència col.lectiva



2020 va 
concloure amb 
la taxa més baixa 
de l’atur en els 
últims anys

2020 va concloure amb una molt 
bona notícia per a Bocairent pel 
que fa referència als índexs d’ocu-

pació en la població, fins i tot en un 
moment delicat per al sector productiu 
per la crisi sanitària que tant està con-
dicionant la vida de les persones des de 
març passat.

L’any va acabar amb els nivells d’atur 
més baixos dels últims temps. Caldria re-
muntar-se a abans de la crisi de finals de 
la primera dècada del 2000 per a trobar 
unes xifres tan baixes de desocupació.

Segons dades del SERVEF (Servei Va-
lencià d’Ocupació), Bocairent va tancar 
2020 amb 259 aturats, dotze menys que 
en 2019, seguint la tendència iniciada en 
2017 després d’una dècada de constant 
creixement de l’atur en la població amb 
pics com els de 2012, en els quals es va 
arribar a registrar 520 aturats al desem-
bre d’aqueix any.

BAIXADA EN INDÚSTRIA
Per sectors, va haver-hi un descens 

tant en indústria –de 103 en 2019 a 81 
en 2020–, com en construcció –de 15 
a 14–, en agricultura –de 2 a 1– i pri-
mera ocupació –de 12 a 10–, mentre 
que només va pujar en el sector serveis 
–de 139 en 2019 a 153 al desembre de 
2020–.

MÉS DONES QUE HOMES
Per gèneres, 2020 es va tancar amb 90 

homes –per 171 en 2019– mentre que 
en dones va haver-hi un important incre-
ment, de 100 en 2019 als 169 en aquest 
desembre de 2020. Quant a l’índex de 
desocupació per franja d’edats, 11 tenen 
menys de 25 anys, 78 entre 25 i 44 anys, 
mentre que la població més afectada són 
els majors de 44 anys, amb 170 aturats. 
Respecte a desembre de 2019, van ha-
ver-hi el mateix nombre d’aturats en la 
franja de menys de 25 anys, va pujar en-
tre 25 i 44 anys –de 73 a 78– i va baixar 
en majors de 44 anys –de 187 a 170–.
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L ’Ajuntament va convocar el novembre passat la pri-
mera edició de les ajudes “Enlaira Bocairent”, una 
línia de subvencions dirigides al suport de l’activi-

tat econòmica local. 
Les empreses i persones autònomes que la van sol·li-

citar es van poder adscriure a una de les dues línies 
següents: d’una banda, millora de les instal·lacions o 
dels serveis, i, de l’altra banda, despeses de funciona-
ment general. En aquest segon cas, els sol·licitants havien 
d’acreditar la reducció d’ingressos respecte de l’anualitat 
anterior.

Un total de trenta-tres empreses o persones autòno-
mes instal·lades a Bocairent van resultar beneficiàries 
d’aquesta primera edició: dèsset adscrites a la línia d’aju-
da de millora de les instal·lacions i els serveis, i setze 
adscrites a la línia de despeses de funcionament general. 

De les trenta-tres concessions, vint-i-tres han rebut la 

quantia màxima que preveien les bases: 650 euros
Des de l’Ajuntament de Bocairent es fa un balanç po-

sitiu, al temps que s’anuncia la continuïtat d’aquest pro-
grama: “Les ajudes ‘Enlaira Bocairent’ eren una acció 
prevista en el Pla de Recuperació Municipal, però volem 
que tinga continuïtat en els pròxims anys, perquè, més 
enllà de les circumstàncies actuals, és important que 
donem el màxim suport als agents socioeconòmics del 
poble”, explica Xavi Molina. 

L’alcalde, a més, indica que, en 2021, es posarà en 
marxa una segona línia d’ajudes en matèria de promoció 
econòmica: “El pressupost municipal d’enguany preveu 
tant el manteniment de les subvencions ‘Enlaira Bocai-
rent, concebudes per a empreses o persones autònomes 
ja en funcionament, com la posada en marxa del pro-
grama ‘Bocairent Emprén’, destinat a donar suport a les 
persones que decidisquen iniciar una activitat al poble”.

La primera edició 
d’‘Enlaira Bocairent’ 
beneficia 33 
professionals entre 
empreses i autònoms

El passat 12 de desembre va tornar a tindre lloc la 
iniciativa en què l’alcalde i les regidores i els regidors 
de l’equip de govern es troben amb el veïnat a peu 
de carrer. Aquesta vegada es va celebrar al parc de 
Cervantes, on es van fer arribar un total de vint-i-dos 
observacions i es van atendre més de trenta ciutadanes 
i ciutadans. 

Entre les qüestions tractades, van haver-hi incidèn-
cies de trànsit i manteniment de via pública en diversos 
punts del poble, disconformitat en algunes mesures 

del pla de mobilitat, necessitats d’enllumenat i de mo-
biliari urbà, etc “L’Ajuntament a peu de carrer” és una 
iniciativa que la Regidoria de Transparència, Comuni-
cació i Participació va posar en marxa el setembre de 
2019.  Així, cada trimestre el veïnat té l’oportunitat de 
transmetre queixes, suggeriments, punts de vista, etc. 
als responsables municipals. I pot fer-ho en contacte 
directe al punt del poble on s’haja fixat la cita, que ca-
da edició canvia d’ubicació per tal d’arribar a totes les 
zones del nucli urbà.

22 demandes ciutadanes 
en una nova edició de 
‘L’Ajuntament a peu de carrer’

Entre 2021 i 2027, la Unió Europea posarà en marxa 
un nou període de finançament. Això suposarà una 
oportunitat important de recursos tant per a les en-
titats públiques com per a empreses, organitzacions 
i particulars. 

D’aquesta manera, l’Ajuntament de Bocairent va 
organitzar un cicle de jornades per a donar a co-
néixer les possibilitats que aquests oferiran amb el 
títol “Bocairent mira a Europa”: la sessió del dia 10 
de desembre va estar dirigida a empreses; la de l’11 
de desembre, a associacions i col·lectius, i la del 12 de 
desembre, a joves.

Segons Xavi Molina, “aquesta és una aposta estratègi-
ca: a mitjà i a llarg termini és molt el que es pot acon-

seguir amb els fons europeus; per això, hem volgut 
començar a familiaritzar-nos en aquest àmbit, que és 
complex però que pot suposar una font importantíssi-
ma de finançament”. 

A més, l’alcalde avança la intenció de l’Ajuntament 
de crear una oficina municipal de projectes europeus, 
que proporcione assessorament tècnic especialitzat 
durant tot l’any 2021. 

“Bocairent no pot deixar passar l’oportunitat de be-
neficiar-se de la gran quantitat de recursos que la Unió 
Europea posarà a disposició dels estats membres. Per 
això, hem començat a treballar ja aquesta qüestió i 
hem consignat recursos en el pressupost municipal de 
2021”, afirma Molina.

Celebrada una jornada 
sobre fons i projectes 
europeus

PER SECTORS
Agricultura ................................................................1

Indústria  ................................................................81

Construcció  ............................................................14

Serveis ...................................................................153

Primera ocupació ....................................................10

Evolució de 
l’atur al 

desembre

2007 200

2008 356

2009 461

2010 442

2011 454

2012  529

2013 491

2014 450

2015 358

2016 348

2017 277

2018 286

2019 271

2020 259



ACTUALITAT BOCAIRENT, gener 2021 7

Gener marca l’inici de les 
obres en el CEIP Lluís Vives
Gener ha marcat l’inici de les 

obres d’ampliació i reforma del 
CEIP Lluís Vives. Un projecte 

llargament demandat tant per la comu-
nitat educativa com per la pròpia po-
blació i que suposarà una de les majors 
inversions del consistori al llarg de la 
seua història.

“Es tracta d’una molt bona notícia per 
a començar l’any”, ha explicat l’alcal-
de Xavi Molina, qui entén que “estem 
parlant d’una infraestructura bàsica per 
a la població. El CEIP Lluís Vives és un 
centre de referència per a Bocairent. El 
fet que sotmeta a una reforma integral 
no sols suposarà comptar amb millors 
infraestructures sinó que les actuals 
s’adeqüen als nous temps i necessitats”, 
afig.

Va ser al començament de desembre, 
en concret el dia 3, quan es va signar 
l’acta que marcava l’inici d’aquestes 
obres. Així, es va traslladar a la comuni-
tat educativa en una carta conjunta sig-
nada per M. Amparo Sanjuán, directora 
del Lluís Vives; Emili Morant, president 
de l’AMPA, i l’alcalde, Xavi Molina.

El projecte compta amb un pressupost 
de 4.350.058, 75 euros procedents del 
Pla Edificant de la Conselleria d’Edu-
cació de la Generalitat Valenciana. El 
termini d’execució és de 17 mesos i els 
primers treballs de Construccions Ta-

rraco, que és l’empresa adjudicatària, 
es van dur a terme a principis de des-
embre. 

Aquestes primeres tasques han estat 
la comprovació de terrenys, tancaments 
de seguretat i acumulació de materials, 
entre altres qüestions. Serà ara al gener 
quan es procedirà pròpiament a l’inici 
de l’ampliació i la reforma de l’edifici, 
obres que s’executaran en tres fases so-
ta la direcció tècnica de l’estudi Carra-
talá Arquitectos.

NOU AULARI INFANTIL
La primera fase del projecte contem-

pla l’habilitació d’una construcció amb 
dos volums per a acollir l’aulari infantil, 
en un, i un menjador i cuina, en l’altre.

Hi haurà un total de sis aules dotades 
de bany infantil en una única planta. 
Hi haurà un espai per a grups reduïts, 

un despatx per a l’equip docent, a més 
d’una zona habilitada per al joc i estarà 
totalment delimitada respecte a altres 
zones de l’edifici. Aquesta fase durarà, 
com a mínim, tot el que resta de curs 
2020/2021, de manera que el funcio-
nament del centre no es veurà afectat 
per les obres durant els pròxims mesos.

La segona fase atén l’adequació de 
l’actual centre per a adaptar-lo a per-
sones amb mobilitat reduïda, al mateix 
temps que es renoven instal·lacions i 
tancaments i s’esmenen les deficièn-

cies que presenta l’edifici amb el pas 
del temps. Es tindrà en compte aspec-
tes com l’eficiència energètica amb la 
instal·lació de làmines orientables en 
els finestrals que ajudaran a regular la 
temperatura interior.

Aquesta fase exigirà traslladar l’alum-
nat d’infantil al nou aulari, el qual ja es-
tarà construït i reubicar temporalment 
l’alumnat de primària en mòduls pre-
fabricats, els quals s’instal·laran en una 
part de les pistes del pati de primària 
per a iniciar el curs 2021/2022.

La tercera i última fase inclou la cons-
trucció del gimnàs, els vestuaris i pistes 
esportives. Les obres també contemplen 
la millora dels patis actuals i la creació 
d’una zona d’aparcament. “No sols s’es-
tà parlant d’una reforma integral, també 
de la seua ampliació amb noves infraes-
tructures esportives i un aulari per a 
infantil, inclòs en la primera fase de les 
obres. Aquest projecte és la culminació 
a molts anys de treball i de demandes 
d’una comunitat educativa davant d’una 
necessitat evident”.

El projecte suposa 
una de les majors 
inversions del 
consistori al llarg de 
la seua història i es 
desenvoluparà en tres 
fases en els pròxims 
17 mesos

El 10 de desembre, l’Ajuntament de Bocairent es va 
reunir amb el director general de Turisme, Herick 
Campos, per tractar diverses qüestions d’aquesta ma-
tèria que afecten el poble. 

La representació municipal va estar encapçala per 
l’alcalde, Xavi Molina, que va estar acompanyat pels re-
gidors Jose María Beneyto i Carmen López. Per la seua 
part, el representant de la Generalitat va comptar amb 
la presència de personal tècnic de Turisme Comunitat 
Valenciana.

Entre els temes tractats, cal destacar el Pla de Soste-
nibilitat Turística redactat per l’Ajuntament: una anàlisi 
del model turístic actual i de les línies de treball de 
cara als pròxims tres anys. L’objectiu del consistori és 
acompanyar el treball i els recursos municipals amb 
l’assessorament i el finançament de la Generalitat. 

En aquest sentit, el director general va valorar posi-
tivament el document de l’Ajuntament i es va compro-
metre a estudiar vies de col·laboració per a fer efecti-
ves les accions previstes.

Reunió amb Generalitat 
per tractar noves línies de 
col·laboració en turisme

BLAI VANYÓ VICEDO
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L a festivitat dels Reis Mags en-
guany a Bocairent, com a la 
resta de pobles i ciutats, ha 

estat marcada per les restriccions i 
limitacions que imposava la pandè-
mia de la Covid-19. Per això tant la 
Comissió de la Festivitat dels Reis 
Mags com l’Ajuntament de Bocairent 
han estat treballant els mesos ante-
riors per poder celebrar encara que 
d’una manera totalment diferent les 
dues cites més importants d’aquesta 
celebració: la recollida de les cartes 
dels xiquets i xiquetes, i la visita dels 
Reis Mags el 5 de gener, que enguany 
necessàriament havia de ser de forma 
diferent i sense el format tradicional 
de la Cavalcada multitudinària.

Imaginació, treball i dosis d’enginy 
per a configurar una festa programada 
amb els condicionants de la distància 
social, l’ús de la mascareta i la supres-
sió de tot allò que poguera comportar 
aglomeracions de públic. La primera 
proposta va arribar amb la recollida de 
les cartes als Reis. Per primera vegada 
després de moltíssims anys els Patges 
dels Reis no podrien vindre “entre mul-
tituds” i en un únic dia com era habitual 
a Bocairent. La solució plantejada va 

estar treballar de manera coordinada 
amb els Reis Mags i amb els seus patges 
i emissaris perquè Bocairent poguera 
disposar enguany d’una Bústia Reial, 
on les xiquetes i els xiquets durant una 
setmana pogueren dipositar les seues 
cartes als Reis sense restriccions d’ho-
raris i amb l’única condició d’evitar les 
aglomeracions. Així, des de la vesprada 
del dissabte 5 de desembre i fins a la 
vesprada-nit del diumenge 13, els més 
menuts van tindre l’oportunitat de dipo-
sitar les seues cartes, fer-se fotos davant 
la bústia i seguir il·lusionats amb la fes-
tivitat dels Reis Mags. No cal dir que el 
sistema de recollida de les cartes amb 
la Bústia Reial ha estat tot un èxit i que 
fins i tot, si el proper any es pot celebrar 
de nou la visita dels Emissaris Reials, 
aquesta bústia formarà part també de la 
celebració. La sorpresa la va protagonit-
zar la vesprada-nit del diumenge 13 un 
Emissari Reial, que va arribar a la Plaça 
per recollir totes les cartes de la bústia 
(prop de 700) i va llançar un missatge a 
totes les xiquetes i xiquets de Bocairent 
a través de la televisió local i que es va 
difondre l’endemà a les xarxes socials.

Un altre element significatiu en la cele-
bració d’enguany ha estat l’obertura per 

Els Reis Mags no obliden 
Bocairent en plena pandèmia

part de la Comissió d’una pàgina oficial 
a Facebook, pàgina que ha estat el prin-
cipal canal de comunicació del dia a dia 
de les celebracions, una línia directa 
amb els veïns i les veïnes per a estar 
assabentats de tota la informació de la 
Festivitat dels Reis Mags a Bocairent. No 
menys significatiu per tot el simbolisme 
i per la seua qualitat artística ha estat el 
cartell anunciador de la festivitat dels 
Reis Mags 2021 a Bocairent, obra de 
Vicent Ramón Pascual, que donava la 
benvinguda a tothom a l’entrada al po-
ble des del Teatre Avenida i que ha estat 
als comerços locals durant tot el Nadal.

I així, a poc a poc, s’apropava la 
màgica vesprada-nit del 5 de gener, 

enguany entre les incerteses de com 
anava a ser aquesta vinguda dels Reis… 
La Comissió i l’Ajuntament ho van en-
llestir tot perquè la visita reial fora ben 
especial, si bé completament diferent a 
l’habitual. Els Reis arribarien cadascun 
d’ells en un cotxe descapotable amb 
conductor, al voltant de les 18.00 h i 
al peu de l’escalinata, varen ser rebuts 
per l’alcalde i per la regidora de Festes 
i Tradicions. Tot seguit, l’alcalde i el 
Rei Melcior van dirigir unes paraules al 
poble de Bocairent i als mateixos Reis 
Mags. Tant la recepció com el posterior 
recorregut dels Reis en cotxes per bona 
part dels carrers del poble, van estar 
transmesos en directe per la televisió 

local, amb comentaris de José Ricardo 
Agulló Saplana i la producció tècnica 
d’En Viu Media. Una retransmissió molt 
interactiva amb el públic gràcies a les 
connexions en directe a través de la pla-
taforma Zoom. El recorregut dels Reis 
Mags per molts dels carrers i places de 
Bocairent va ser molt emotiu i tot el po-
ble es va mostrar molt afectuós amb els 
Reis donant-los les gràcies i una gran 
benvinguda, respectant en tot moment 
les distàncies i guardant la seguretat ne-
cessària per la Covid-19. 

Els Reis s’acomiadaren de Bocairent 
al voltant de les 20.00 h de la nit, molt 
contents i agraïts pel tracte i les mos-
tres d’estima rebudes a la localitat, camí 
d’altres pobles i ciutats en una vespra-
da-nit que ja forma part de la història 
del nostre poble. Des de la Comissió de 
la Festivitat dels Reis Mags agraeixen 
la col·laboració de Protecció Civil i la 
Policia Local, el compromís i patrocini 
de tota la celebració per part de l’Ajun-
tament de Bocairent i la implicació de 
tot el poble per tal de fer que una ves-
prada-nit complicada com la d’enguany, 
mantinguera i fins i tot augmentara la 
seua màgia entre els més menuts i tam-
bé entre els majors. 

María José Vañó Vañó és professo-
ra titular de la Universitat de València 
en el departament de dret mercantil 
‘Manuel Broseta’, així com directora 
de l’Institut Universitari d’Investigació 
en Economia Social, Cooperativisme i 
Emprenedoria, INDESCOOP, de la ma-
teixa Universitat de València. Però més 
enllà del seu ampli i brillant currícu-
lum professional com a docent, con-
ferenciant i investigadora, en l’àmbit 
del dret principalment, des de 2018 
va reprendre la que sempre ha sigut la 
seua passió: la pintura. 

Així, està previst que a la Sala Joan 
de Joanes de Bocairent es puguen 
veure a partir del 30 de gener, si les 
circumstàncies de la pandèmia del co-
ronavirus ho permeten, una exposició 
que porta per nom: ‘Vivències més en-
llà del Dret’.

Es tracta d’una mostra que es va in-
augurar en la Facultat de Dret de la 
Universitat de València just pocs dies 
abans de declarar-se l’estat d’alarma, 
de manera que només es va poder 
veure del 4 a 14 de març i, per això, es 
va mantindré fins al desembre passat. 

Vañó mostra les seues vivències en una exposició d’aquarel·les
Aquesta exposició arriba ara a la locali-
tat natal de l’autora en un format major, 
ja que la sala expositiva Joan de Joanes 
té més espai. Així a les aquarel·les de la 
mostra del passat mes de març, l’auto-
ra ha incorporat, per a l’altra meitat de 
la sala, més obra original nova, pintada 
per a l’ocasió, en especial marines i pai-
satges.

La coordinació i el recolzament tècnic 
d’aquesta mostra està a càrrec de Mar 
Beltrán Alandete, historiadora de l’art, i 
les obres s’acompanyen de microrelats 
fets per Ana Martínez Benlliure, textos 

inspirats en cada una de les aquarel·les 
que es poden veure.

María José Vañó ha tingut com a mes-
tra en la difícil tècnica de l’aquarel·la 
a Alicia Malessani i explica que en les 
seues obres vol reflectir aquelles vivèn-
cies o experiències de vida que de for-
ma conscient o inconscient ens deixen 
una petjada profunda i s’incorporen a la 
nostra personalitat. Juntament amb els 
paisatges i les marines més recents tam-
bé hi ha naturalesa morta i botànica. Per 
últim, cal destacar que María José forma 
part de l’associació bocairentina Art-92.

BLAI VANYÓ VICEDO



E l Palau de les Arts Reina Sofia 
va acollir l’11 de desembre 
l’acte en què la Generalitat 

presentava oficialment la Capitalitat 
Cultural d’Alcoi i de Bocairent. La 
gala va estar presidida per l’Hono-
rable Conseller d’Educació, Cultura 
i Esport, Vicent Marzà, i va comptar 
amb una nodrida presència d’autori-
tats, gestors culturals, professionals 
d’aquest àmbit, etc. També hi van as-
sistir veïnat, membres del Consell de 
Cultura, persones amb vincles amb 
Bocairent i regidores i regidors.

L’acte va estar dirigit per la companyia 
Crit Teatre, que va oferir un relat que 
destacava aspectes significatius dels dos 
municipis de la serra de Mariola que 
ostentaran la Capitalitat i posava en va-
lor els vincles entre els dos. A més, les 
intervencions dels actors i les actrius es 
van entrellaçar amb actuacions de mú-
sica i dansa, i amb els parlaments tant 
del conseller com dels dos alcaldes de 
les dues localitats. En la seua interven-
ció, Xavi Molina va transmetre “l’alegria 
immensa” que suposa per a Bocairent 
el reconeixement, un sentiment que va 
voler acompanyar “d’agraïment, com-
promís i reivindicació”. Així, l’alcalde 
va donar les gràcies a totes les persones 
que al si del Consell Municipal de Cultu-
ra i de l’Ajuntament van fer possible la 
candidatura, i també a la Generalitat per 
l’aprovació d’aquesta. En segon lloc, 
Molina va expressar el compromís de 
Bocairent amb la cultura, que va defi-
nir com “un mecanisme de creixement 
personal i col·lectiu de primer ordre”. 
I, a l’últim, va voler posar en valor les 
iniciatives culturals que tenen lloc als 
municipis de menys de 5.000 habitants 
de la mà de les associacions, els agents 
culturals i els ajuntaments.

PROGRAMA DE VOLUNTARIAT
La Capitalitat suposarà una progra-

mació important d’activitats al llarg de 
tot l’any 2021, sempre que la situació 
sanitària ho permeta. Per a dur-la a 
terme, el Consell Municipal de Cultura i 
l’Ajuntament han impulsat un programa 

de voluntariat en el qual pot participar 
qualsevol persona major de 16 anys. 
Tal com es va explicar en la sessió in-
formativa del passat 16 de desembre, 

Presentació i tret inicial 
a la Capitalitat Cultural 
Valenciana de Bocairent

els voluntaris i les voluntàries podran 
col·laborar en les tasques de disseny, 
intendència o difusió de les propostes. 
L’Ajuntament té disponible un formu-

lar-hi per a qui estiga interessat o inte-
ressada en formar-ne part.

El programa de voluntariat era un dels 
aspectes que recollia la candidatura de 
Bocairent, amb l’objectiu d’implicar el 
màxim de persones possible en el des-
envolupament de la distinció. Segons 
explica l’alcalde i regidor de Cultura, 
Xavi Molina, “sempre s’ha volgut que 
la Capitalitat siga un projecte de poble, 
no només d’Ajuntament; per això, la 
candidatura es va gestar al si del Con-
sell Municipal de Cultura, les decisions 
executives es prenen des d’una comis-
sió plural i, ara, es vol comptar amb un 
equip de voluntaris i voluntàries per a 
dur a terme les propostes”.
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Amb el patrocini de l’Ajuntament 
de Bocairent, el Grup de Xirimiters 
i Tabaleters l’Aljub ha començat ja 
a enllestir la convocatòria de la 2a 
edició del Concurs de Composició 
per a Dolçaina i Percussió “Joan 
Antoni Martínez”, amb l’objectiu 
d’augmentar i millorar el reper-
tori per a les formacions de colla 
de dolçaines i percussió existents 
actualment i promocionar així 
també la música per a dolçaina i 
percussió i en la categoria de mú-
sica funcional per a carrer: cerca-
vila o pasdoble.

Pròximament es publicaran les 
bases de la convocatòria i s’obrirà 
el termini per la presentació 
d’obres al concurs. Cal recordar 
que, en la primera edició, el 1r 
premi el va aconseguir l’ontinyentí 
Carlos Ferrero Alcaraz per l’obra 
amb el lema “Pas Redouble” i el 
títol “L’Aljub de Bocairent”.

L’obra del també ontinyentí 
German Estévez “La Vespra” va 
obtindre el 2n premi i la menció 
d’honor atorgada pel Grup de Xiri-
miters i Tabaleters l’Aljub.

Les obres finalistes selecciona-
des pel jurat del concurs seran in-
terpretades pel Grup de Xirimiters 
i Tabaleters l’Aljub de Bocairent al 
Teatre Avenida el proper mes de 
desembre.

REPRENDRE ELS ASSAJOS
D’altra banda des del grup, s’ha 

volgut destacar que quan millore 
la situació sanitària provocada per 
la pandèmia, l’Aljub té previst re-
prendre els assajos mantenint el 
protocol que ha establert la Fede-
ració i que el grup ha estat com-
plint en tot moment, per garantir 
al màxim la protecció davant de la 
Covid-19 i el desenvolupament de 
l’activitat del Grup.

El primer repte musical de 2021 
per a l’Aljub serà preparar el 
concert emmarcat en la campan-
ya Retrobem de la Diputació de 
València.

L’Aljub 
convoca 
el 2n 
concurs 
‘Joan A. 
Martínez’ 

El Consell Local del Llibre 
i la Lectura impulsa un 
passaport lector

El Consell Local del Llibre i la Lectura és l’entitat que 
agrupa els agents implicats en el foment lector al si de Bo-
cairent. Cada any els seus membres defineixen un projecte 
singular per a dur a terme conjuntament i enguany posaran 
en marxa un passaport lector. El document s’expedirà a 
la Biblioteca Pública Municipal i al Centre d’Informació 
Juvenil, i s’acompanyarà d’un repte per a cada mes. El rep-
te consistirà a llegir un llibre vinculat a una consigna i el 
mateix Consell emetrà una relació de recomanacions per 

edats.Una vegada llegit el llibre del mes, s’obtindrà el segell 
acreditatiu, que es podrà incorporar al passaport. La supe-
ració dels diferents reptes brindarà l’oportunitat d’aconse-
guir una sèrie de premis que el Consell encara està definint. 

La idea, en aquest sentit, és comptar amb la col·laboració 
d’algunes entitats locals, tal com ja s’ha fet per al disseny 
del logotip. I és que aquest ha estat obra de les alumnes 
que cursen Educació Plàstica i Visual en 4t d’ESO a l’IES 
de Bocairent. 
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‘Filomena’ deixa 
neu i una afluència 
de visitants mai 
vista al poble

L a mescla de neu, cap de setmana i 
que Bocairent va capitalitzar gran 
part de la descàrrega de neu de la 

borrasca ‘Filomena’ al seu pas pel sud 
de València, va resultar explosiva i va 
provocar que molts visitants desitjosos 
de xafar la primera neu de l’any arri-
baren a col·lapsar la circulació per la 
principal artèria que creua el poble en-
tre Ontinyent i Banyeres i que l’entrada 
a l’interior de la població fóra tallada 
per a no residents entre les 12 del mig-
dia del dissabte i les 6 de la vesprada 
del diumenge.

Els càlculs més reservats parlen de 
2.000 visitants però són molts els que 
opinen que aquesta xifra es va quedar 
curta per al volum de persones que es 
van acostar fins a Bocairent i el seu ter-
me durant el cap de setmana amb la in-
tenció de xafar neu, fet que va provocar 
aglomeracions mai vistes al poble, tot i 
que l’avís fet per l’Ajuntament alertava 
des de bon matí del dissabte a la Dele-
gació de Govern de la possible arribada 
de molts visitants àvids de neu i la ne-
cessitat de reforços per a controlar el 
trànsit de vehicles i persones.

Va haver-hi moments que les reten-
cions de vehicles arribaven fins al pont 
del Riberet, on els cotxes estaven total-
ment parats. La imatge de vehicles apar-
cats als dos costats de la calçada va cir-
cular per les xarxes socials durant tot el 
cap de setmana. Van arribar-hi visitants 
des de diferents punts de la Comunitat 
Valenciana, no sols de poblacions de la 
Vall d’Albaida, també de la Costera, la 
Ribera, la Safor i fins i tot de la mateixa 
València. També es van desplaçar des 
de diferents punts de la província d’Ala-
cant, inclosa la capital, així com des de 
Múrcia.

Des d’Alcoi també van voler des-
plaçar-se però més d’un es va veure 
obligat a tornar cap a casa amb multa 
inclosa de la Guàrdia Civil per la seua 
irresponsabilitat de creuar el terme 
quan es tracta d’una població que pe-
rimetralment estava confinada des del 
passat dia 7 i fins ahir dia 20, amb el 
qual quedaven prohibides les eixides 
excepte en casos justificats.

La borrasca ‘Filomena’ va voler que 
Bocairent fóra un dels termes amb més 
concentració de neu en molts quilòme-
tres, de manera que es va convertir en 
el reclam perfecte perquè s’omplira 
de visitants i s’aconseguira un índex de 
desplaçaments mai vistos fins ara.

Fa quasi un any, en concret el 20 de 
gener de 2020, la població es desperta-
va amb un espés mantell blanc de neu. 
Llavors es va arribar als 40 centímetres 
de neu en alguns punts dels voltants, 
fins i tot en algunes zones de Mariola es 
va arribar al metre i mig de gruix.

En aquesta ocasió, el temporal es va 

fer present amb menor intensitat a Ma-
riola i la major concentració de neu es 
va deixar notar al Portell, Santa Bàrbara 
i el polígon industrial, ja al costat del 
poble. A més, la borrasca ‘Glòria’ de 
l’any passat va descarregar en la mati-
nada del diumenge al dilluns, coincidint 
en un dia laborable, mentre que ‘Filo-

mena’ ho va fer a les portes d’un cap de 
setmana. El temporal de neu d’enguany 
ja es va deixar sentir el divendres a pri-
mera hora, amb la qual cosa l’Ajunta-
ment va activar el dispositiu de nevades, 
primer amb tres màquines llevaneu i a 
les poques hores ja n’eren set les que 
estaven treballant i retirant neu perquè 

l’activitat en el poble no es detinguera.
La ràpida actuació de l’Ajuntament va 

fer possible que la circulació pels carrers 
de Bocairent poguera dur-se a terme amb 
total normalitat durant el cap de setmana. 
L’únic imprevist va vindre lloc el dissabte 
a primera hora, amb les baixes tempe-
ratures, que van provocar l’aparició de 

gel en algunes zones. L’eficàcia del 
dispositiu municipal va fer que la si-
tuació es normalitzara al poc temps i 
es poguera circular amb vehicle sense 
problemes.

A més de destacar la labor tant de 
Policia Local com Guàrdia Civil cal fer 
ressaltar el treball realitzat per Pro-
tecció Civil en el control dels accessos 
a la població mentre que el trànsit va 
ser tallat per als no residents. La suma 
d’aquests efectius i del personal im-
plicat en la retirada de neu (operaris 
de les màquines, brigades municipals, 
serveis municipals de neteja viària i de 
jardineria, etc.) va fer que els efectes 
de la nevada foren els mínims possi-
bles i que la normalitat retornara amb 
el menor temps.

Un vídeo 
contra la 
violència 
de 
gènere

Amb motiu del 25 de novem-
bre, Dia Internacional per a 
l’Eliminació de les Violències 
Masclistes, Bocairent va posar en 
marxa una sèrie d’activitats com 
il·luminar l’emblemàtic monu-
ment de l’Home de la manta de 
color morat, per exemple.

Per al mateix 25 de novembre 
estaven previstes diverses con-
centracions per a llegir el mani-
fest contra aquesta violència de 
gènere, però, per la pandèmia 
de la Covid-19, es van haver de 
suspendre. Per aquest motiu, es 
va decidir fer un vídeo conjunt 
amb la implicació i col·laboració 
del CEIP Lluís Vives, el Centre de 
Salut, l’IES de Bocairent, l’Asso-
ciació Més que Dones, la Policia 
Local i la Regidoria d’Igualtat i 
Polítiques Inclusives per a llegir, 
representants de cada entitat un 
fragment, el manifest i dir prou 
a les violències masclistes. Entre 
altres aspectes, aquest vídeo po-
sava de manifest dades de gran 
impacte com ara les 1.074 dones 
assassinades des de 2003 fins a 
2020 o les 41 víctimes que co-
rresponien al període de gener a 
novembre de 2020.

BLAI VANYÓ VICEDO
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Dissabte es presenta el cartell i 
el programa de la ‘No-Festa’
L a tristesa i nostàlgia que acompanya 

aquests dies a la família festera de Bo-
cairent, en unes dates en què tot hau-

rien de ser nervis i alegria per la proximitat 
dels dies grans, no suposen un impediment 
perquè els Moros i Cristians de 2021 seguis-
quen molt presents en l’ànim de tots i des 
de la Junta de Festes s’haja volgut tindre un 
xicotet gest, o gran segons com es mire, per-
què la memòria de la Festa seguisca molt vi-
va i prompte es puga recuperar una tradició 
tan arrelada a escala local i que per aquestes 
dates tots els anys és motiu de gaudi i de ger-
manor.

Quan a la fi de novembre en la tradicio-
nal assemblea de ‘Festa Avant’ es va acordar 
suspendre els Moros i Cristians de 2021, al 
mateix temps s’obria una xicoteta porta per 
a la celebració d’alguns actes, sempre que la 
situació sanitària ho permetera.

Entre aquests actes destaca la presentació 
del cartell i del llibre-programa de festes. Serà 
dissabte pròxim, a les 17,30 hores, des del 
Teatre Avenida. Atés que el moment no permet 
grans presentacions amb presència de públic, 
aquells que vulguen seguir-ho en directe ho 
podran fer a través de la retransmissió que 
realitzarà la televisió de Bocairent.

Serà un acte senzill, segons ha manifestat el 
president de la Junta de Festes, Ximo Carbone-
ll, en el qual es donarà a conéixer la portada i 

llibre-programa de les Festes a Sant Blai 2021, 
una publicació amb prop de 400 pàgines i 
amb tota mena d’informació, no sols relacio-
nada amb el món de la festa, sinó també és un 
complet resum del que a passat al poble en 
l’últim any. A més, es descobrirà el cartell de 
la ‘No-Festa’, obra del dissenyador local Pablo 
Mestre Navarro.

Al mateix temps, es donarà el tret d’eixida 
al Novenari que culminarà el pròxim 3 de fe-
brer, dia del patró Sant Blai, amb una missa. 
Atés que serà amb aforament limitat, s’establi-
ran diversos horaris al llarg del dia segons la 
demanda, perquè cap fester es quede sense 
poder assistir-hi.

REHABILITACIÓ DEL CASTELL
Una altra tradició que tampoc s’ha emportat 

per davant la pandèmia ha sigut la ‘plantà’ del 
castell de festes. Com mana la tradició, des de 
finals de desembre està en peu i així es man-
tindrà fins a mitjan febrer. En aquesta ocasió 
no complirà la seua funció de ser l’epicentre 
dels Moros i Cristians de 2021, però l’ajor-
nament d’aquesta edició de les festes ha sigut 
aprofitada per la Junta de Festes per a dur a 
terme la seua rehabilitació. En 2022 compleix 
els cent anys des de la seua construcció. En 
tot aquest temps, han sigut diferents les ac-
tuacions puntuals que s’han dut a terme, si bé 
el pas dels anys comença a notar-se i la seua 

estructura de fusta presenta algunes deficièn-
cies importants que necessiten una actuació. 

Aquestes dates s’estan aprofitant per a fer 
mesuraments i definir el projecte que servirà 
de base perquè l’empresa encarregada de la 
rehabilitació es pose a la feina. L’objectiu és 
que el 2022, any en què el castell compleix 
els seus cent anys, siga una realitat i alhora 
el gran atractiu per als Moros i Cristians. 
“Aquesta és la intenció”, confessa Ximo Car-
bonell, president de la Junta de Festes, qui afig 
que “és el moment ideal. Serà un projecte en 
el qual es respectarà el disseny del castell tal 
com el coneixem des de sempre”.

SUBVENCIÓ DE LA GENERALITAT
El Diari Oficial de la Generalitat Valenciana 

va publicar el passat 23 de novembre la re-
solució, per la qual la Junta de Festes ha re-
but una subvenció de 17.233,76 euros per la 
promoció de la cultura popular valenciana i 
el patrimoni cultural immaterial valencià. La 
Junta de Festes va presentar la sol·licitud i la 
subvenció rebuda és la major dels imports 
concedits en l’última edició.

L’objectiu d’aquestes ajudes és finançar la 
promoció d’activitats i festes vinculades amb 
la cultura valenciana i patrimoni cultural im-
material valencià, organitzades per entitats 
sense ànim de lucre i que se celebren dins del 
territori de la Comunitat Valenciana.

Sens dubte, el nostre poble va perdent població al ritme 
que va perdent serveis en benefici de les grans ciutats, que 
són territori d’acumulació sense fre. No obstant això, si al-
guna característica té Bocairent i la nostra gent és la resi-
liència i, davant la possibilitat de començar la seua carrera 
professional a un altre lloc, Inés Sanchis ha apostat per fer-
ho al poble que la va veure nàixer. Una clínica podològica i 
els serveis que pot oferir són, sens dubte, un actiu essencial 
per al nostre poble, especialment per al grup d’adults grans, 
que compten amb “més patologies i requereixen una aten-
ció més especial”, afegeix Sanchis. Entre les patologies més 
comunes, i que generalment s’ignoren a causa de la falta de 
coneixement o a la poca importància que li dóna la societat, 
estan els fongs a les ungles, l’ungla encarnada, les dure-

ses, els helomes, el peu geriàtric, el peu diabètic, berrugues 
plantars, entre altres. A banda d’afrontar el que suposa obrir 
un servei nou a un poble xicotet, Sanchis ha hagut de fer 
front a la situació derivada de la crisi sanitària provocada 
per la pandèmia. En aquest sentit, la resposta dels nostres 
veïns ha estat admirable, explica, i encara que potser no 
és el millor context per a iniciar una aventura d’aquesta 
envergadura, està segura que el poble respondrà amb la 
mateixa il·lusió que té ella. Els peus, puntal del nostre dia 
a dia, requereixen una consideració especial, sense ells no 
anem enlloc, i sense donar-los l’atenció mèdica que reque-
reixen, podem tenim problemes greus. Des de ja, al baix del 
número 7 del carrer València, els nostres peus poden rebre 
l’atenció que mereixen.

Apostar pel poble, 
una decisió per als 
més valents



L’Associació Art 92 de Bocairent va organitzar una exposició d’obres 
amb un motiu solidari que va tindre una molt bona acceptació. Els bene-
ficis dels quadres que es van posar a la venda van anar a parar de forma 
íntegra a la Creu Roja i, més en concret, al banc d’aliments que atén les 
persones més necessitades de Bocairent i Banyeres de Mariola.

La mostra, que es va poder veure a la sala Joan de Joanes fins a comença-
ment d’aquest 2021, va ser fruit del treball conjunt entre Art 92 i la Creu 
Roja, amb la col·laboració de l’Ajuntament de Bocairent. El seu alcalde, 
Xavi Molina, va acudir a la inauguració, que va tindre lloc el 19 de desem-
bre i que, lògicament, va complir amb totes les mesures sanitàries.

Si bé l’exposició es va poder veure fins al 3 de gener, les obres que no 
es van vendre, estan en la seu d’Art 92 i es poden encara comprar per a 
seguir així recaptant fons per al banc d’aliments de la Creu Roja, uns fons 
encara més necessaris en aquests temps de pandèmia.

A més en el Facebook d’Art 92 també es poden consultar els preus i les 
mesures de les mateixes i observar-les en fotografies, al temps que també 
es pot cridar al número de telèfon 684 30 85 79 en cas d’estar interessat a 
adquirir alguna d’elles per aquesta bona causa. Per últim, s’està estudiant 
la possibilitat d’organitzat la mateixa mostra solidària a la veïna localitat de 
Banyeres de Mariola.

Art 92 recapta fons per al banc 
d’aliments de Creu Roja

Tot i la pandèmia del coronavirus, Bocai-
rent va voler celebrar una sèrie d’activitats 
durant el passat Nadal amb totes les mesures 
sanitàries i de seguretat contra la pandèmia, 
especialment orientades per als més joves.

Així el gran protagonista del Cap d’Any va 
ser L’Home dels Nassos. Aquest personatge 
de l’imaginari popular valencià en general 
i de Bocairent en particular no va faltar a la 
seua cita el 31 de desembre. Donada la si-
tuació sanitària, no es va poder organitzar 
aquesta activitat, com altres anys, i poder 
buscar l’Home dels Nassos pels diferents 
carrers i places de la localitat, així que, en 
aquesta ocasió, va tindre lloc al Teatre Aveni-
da. Amb el públic ubicat amb totes les mesu-
res necessàries en un aforament limitat en el 
pati de butaques, el Gran Jordiet va explicar 
nombroses històries i contes per a gaudir 
tota la família, menuts i majors, mentre es-
peraven la visita de l’Home dels Nassos, amb 
tants nassos com dies li quedaven a l’any. Si 
bé al final no va poder aparéixer, sí que va 
fer arribar una sèrie de detalls per als més 
menuts. Aquesta activitat va estar organitzada 
de manera conjunta per la Coordinadora de 
la Vall d’Albaida per a la Defensa i Ús del Va-
lencià, el Casal Jaume I de la Vall d’Albaida i 
l’Ajuntament de Bocairent.

Un altre aspecte del Nadal Jove impulsat 
per la Regidoria d’Infància, Adolescència i 
Joventut de l’Ajuntament de Bocairent va ser 
un parell d’activitats esportives organitzades 
amb els dos gimnasos de la localitat, el Gim-
nàs Sport Sam i Actiu Box. El 2 de gener en 
les instal·lacions d’Actiu Box va tindre lloc 
una classe d’spinning, mentre que el 4 de ge-
ner en el Gimnàs Sport Sam es va realitzar un 
entrenament funcional. Totes dos activitats 
van tindre un total de 15 assistents, el màxim 
permés per tal d’acomplir amb l’aforament i 
les mesures sanitàries.

Per últim, el diumenge 3 de gener es va 
celebrar un musical per al públic familiar 
també al Teatre Avenida en una activitat 
programada conjuntament per les regido-
ries de Cultura i d’Infància, Adolescència i 
Joventut. La figura central d’aquest muntat-
ge musical va ser el famós Robin Hood i va 
córrer a càrrec de l’equip artístic i tècnic 
d’ALTV Producciones. Aquesta representa-
ció formava part de la programació estable 
del Teatre Avenida i va comptar amb un 
centenar d’espectadores i d’espectadors, 
tots ells seguint estrictament les mesures 
de seguretat i d’higiene. A més, cal posar de 
manifest que, per segon any, la programa-
ció d’aquest espai escènic ha començat el 
seu cicle anual amb un espectacle musical 
dirigit al públic familiar en general i infantil 
en particular.

L’Home dels 
Nassos, 
l’esport i un 
musical, en
el Nadal Jove

ACIS Bocairent, l’Associació de Comerciants i Serveis local, va voler agrair la 
confiança i l’aposta pel comerç de proximitat per a fer lliurament dels premis 
de la campanya de Nadal i Reis. En total 1.500 euros dividits en un premi de 
500 euros, un altre de 300, quatre de 100 euros i tres premis joves, també de 
100 euros, patrocinats per la Regidoria de Joventut i especialment dedicat per 
a clients entre 18 a 35 anys. La campanya per a poder aconseguir els vals de 
compra per a participar en aquest sorteig va tindre lloc del 9 de desembre de 
2020 al 5 de gener de 2021. Els guanyadors van ser els següents: 500 euros, 
Maruja Molina Molina (Cárnicas Silvestre); premi 300 euros, Inés Molina 
(Actiu Box); quatre premis de 100 euros ACIS, Lucas Martínez (Suntex), Dídac 
Pascual (Rosi), Rubén Francés (Fusdebó) i María Bernabéu (Josvi): quatre 
premis de 100 euros Regidoria de Joventut, Bárbara (Joieria Pepa), Adrián Ex-

pósito (Clínica Inés) i Lola Belda (La Bocairentina). Una altra de les iniciatives 
que es va dur a terme per a fidelitzar les compres de proximitat va ser el con-
curs de aparadorisme entre els comerços que formen part d’ACIS, recuperat 
l’any passat després de diversos sense convocar-se. El primer premi estava do-
tat en 300 euros i el sorteig d’un regal entre els participants en aquest concurs, 
al voltant d’una dotzena de comerços. L’aparador vencedor va ser Floristeria 
Pelegrina i el premi entre els socis, Foto Vídeo Sam. L’acte va comptar amb la 
presència de l’alcalde Xavi Molina, la regidora de Comerç, Begoña Perigüel i el 
president d’ACIS, Vicente Vañó, que es va estrenar en aquest acte després de la 
seua elecció l’estiu passat. En el seu discurs va voler destacar que “malgrat les 
dificultats actuals som 33 socis, més que mai. Tot i això, no és suficient, hem 
de seguir treballant”.

ACIS entrega els premis de 
la campanya de Nadal
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L’esport del BMX té un nom propi 
a Bocairent com és el de Pep Blasco. 
Després d’acabar el 2020 con a ter-
cer classificat en el Campionat d’Es-
panya d’aquesta modalitat esportiva 
en la categoria de 40 a 49 anys, a 
Almuñecar, Granada, inicia un 2021 
amb moltes esperances, tot i el con-
dicionant tan fort que suposa la pan-
dèmia del coronavirus. Aquest any té 
previst sols competir en aquesta dis-
ciplina i per això està realitzant una 
pretemporada amb moltes ganes, al 
temps que s’ha fet soci del Club BMX 
El Campello, per a poder entrenar 
en les seues instal·lacions, així que 
es presenta un bon any.

Unes instal·lacions on va estar aju-
dant en la construcció i asfaltat d’un 
‘pumptrack’ a aquesta població, un 
dels més grans d’Espanya i homolo-

Pep Blasco i l’escola de BMX 
inicien un any molt il·lusionant

Óscar Ribes i 
Kaloyan Angelov, 
classificats per al 
Nacional de pesca

Els components del Club Pesca 
Bocairent, Óscar Ribes i Kaloyan 
Angelov, es van classificar per al 
Campionat d’Espanya de pesca que 
tindrà lloc a Castronuño, Vallado-
lid, gràcies a les seues destacades 
classificacions al Campionat Pro-
vincial que va tindre lloc en el riu 
Xúquer en la localitat de Riola. En 
total van ser 55 els participants i 
Ribes va ser segon i Kaloyan quart, 
de manera que van aconseguir 
aquesta classificació. Ara queda 
per disputar el Campionat Autonò-
mic que també és classificatori per 
al Nacional i on tractarà d’estar Jo-
sé Miguel Juan, Mikele, qui no va 
poder acudir al Provincial.

Per altra part, el club va disputar 
un últim concurs puntuable per a 
l’actual temporada que va tindre 
lloc a Bellús el dia 15 de novem-
bre, mentre que el 15 de desem-
bre es va organitzar un concurs 
especial nadalenc, amb el popular 
nom de ‘El pavo’, també a Bellús. 
En el primer d’ells el guanyador 
va ser Luis Ferrer, seguit per Jo-
sé Juan Chaves, Gonzalo Castelló, 
Vicent Tormo, Mario Herranz, 
Vicent Ferre, Sebastián Martínez, 
Vicent Jordá, Juan Espí i José An-
tonio Carrión, com als 10 primers 
classificats. En el segon es va im-
posar Francisco José Pérez, seguit 

El Club Karate Bocairent manté la 
seua activitat setmanal tot i la pan-
dèmia. Per a mantindre al màxim 
la distància i que hi haja el menor 
contacte físic possible, el seu profes-
sor i director tècnic, Carlos Pardo, 
ha ideat un sistema amb uns pals de 
granera i uns elements de piscina 
per a treballar les tècniques de peu 
i puny a distància durant els entre-
naments. 

En el cas de que la situació provo-
cada per la pandèmia ho fera possi-
ble, la idea es poder realitzar a finals 
d’aquest mes de gener les proves o 

exàmens de karate per a poder pujar 
de cinturó per part dels alumnes i 
demostrar la millora de nivell tècnic 
que han adquirit durant el curs, tot i 
els obstacles a què s’han hagut d’en-
frontar. 

Per últim, el darrer dia de classe 
del 2020, el 30 de desembre, es va 
acomiadar l’any d’una forma molt 
original. Va ser amb unes ‘campa-
nades’ molt especials, ja que a toc 
de xiulet, els alumnes es van menjar 
12... gominoles! Així va ser un final 
d’any inesperat, diferent i divertit, 
del qual tots van poder gaudir molt.

El Club Karate, a 
l’espera de fer exàmens 
per a pujar de cinturó
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A causa de la situació provocada per la 
pandèmia del coronavirus, tampoc s’ha 
pogut realitzar l’esperada Sant Silvestre de 
Bocairent, prova esportiva que anualment 
es diu adéu a l’any. Així des de la Regidoria 
d’Esports es va pensar en un format viable 
per a les circumstàncies actuals i es va im-
pulsar una carrera virtual, amb el principal 
objectiu solidari d’arreplegar fons per a 
AFAB, Associació de Familiars de Malalts 
d’Alzheimer de Bocairent. Els organitza-
dors d’aquesta innovadora proposta s’han 
mostrat satisfets pel seu seguiment en les 
xarxes socials. Per a aquest esdeveniment 
es van crear perfils en Facebook, Twitter i 
Instagram, que van tindre una gran acollida.

Així, durant els 15 dies que va estar oberta 
aquesta prova virtual, es van realitzar una 
mitjana de 25 publicacions, es va arribar a 
unes 3.023 persones i van tindre lloc 944 
interaccions amb aquestes publicacions, 
per a uns prop de 40 inscrits, xifres molt 
destacades per a la novetat de la iniciativa, 
amb un caràcter marcat per les principals 
xarxes socials, tot dins d’un pensat i elabo-
rat fell de ruta i amb una destinació princi-
palment solidària tal com s’ha assenyalat.

Bon 
seguiment 
en les 
xarxes 
socials de 
la Sant 
Silvestre 
virtual

Alba Pastor, classificada per al 
Nacional de rítmica a Valladolid

gat per a carreres nacionals i fins i tot 
internacionals.

Per últim, juntament amb el pare 
d’un alumne de l’escola està treba-
llant en la part electrònica d’una tanca 
d’eixida de BMX individual, esperant 
en un parell de setmanes passar a la 
part mecànica, en un projecte molt 

innovador.
També pinten bé, per la seua part, 

les coses per a l’escola de BMX que en 
una primera cita a Alcoi ja va aconse-
guir un primer i un quart lloc, a l’es-
pera de disputar una segona prova a 
la mateixa localitat a meitat d’aquest 
mes de gener.

per Blai Sanchis, Juan Morant, José 
López, Vicent Ferre, Javier Tormo, 
José Antonio Carrión, Sebastián Mar-
tínez, Juan Cabanes i José Juan.

Per tant la classificació del club va 
acabar encapçalada per José Miguel 
Juan, Mikele, com a primer; Francis-
co José Pérez, segon; Vicent Ferre, 
tercer; José Juan, quart; Gonzalo Cas-
telló, quint; Luis Ferrer, sext; Javier 
Tormo, sèptim; Kaloyan Angelov, oc-
tau; Blai Sanchis, en el lloc número 
nou, i Óscar Ribes, en el deu, d’un 
total de 37 participants, amb una 
única dona, María José Vicedo. En la 
categoria infantil primer va ser Borja 
Angelov i segon, Eric Ferre.

La jove gimnasta bocairentina Alba 
Pastor, guanyadora del premi a millor 
esportista, va obtindre la classificació 
per al Campionat d’Espanya de conjunts 
sénior de gimnàstica rítmica que tindrà 

lloc a Valladolid. 
Aquesta classificació la va obtindre 

en el Campionat provincial i autonòmic 
que es va disputar en el Centre d’Alt 
Rendiment d’Alfafar, València. 

La competició va tindre lloc el passat 
21 de desembre i Alba Pastor va partici-
par junt a les seues companyes formant 
part del club de competició d’Ontin-
yent. 
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653 quilòmetres 
en 24 hores

N o va poder ser al desembre 
passat com estava anunciat, la 
pandèmia va obligar al seu ajor-

nament, però va ser finalment el cap de 
setmana del 16 i 17 de gener quan per fi 
va poder celebrar-se el primer Campio-
nat del món de ciclisme en corró, que 
va tindre com a seu virtual la localitat 
californiana de Borrego Springs. Entre 
els participants de tot el món, María 
José Silvestre, la nostra particular ‘de-
voraquilòmetres’, per a qui no hi ha 
repte difícil o impossible. La vencedora 
de l’última edició de les 24 hores de Le 
Mans en ciclisme és la nova subcampio-
na del món de 24 hores contrarellotge 
sobre corró, competició virtual dispu-
tada amb ciclistes des de cada país con-
nectades per internet.

La carrera començava a les sis de la 
vesprada del dissabte (hora espanyola) 
fins a les sis del diumenge 17. Pedalejar 

en “estàtic” no és el mateix que sobre 
asfalt, com confirma la mateixa Silves-
tre, qui assegura que “és molt més dur, 
perquè les articulacions pateixen molt 
més”.

María José Silvestre va haver de supe-
rar durant la prova dues crisis, “una a 
les 4 de la matinada i una altra sobre 
les dues del migdia a quatre hores del 
final”. L’objectiu final era aconseguir 
els 500 quilòmetres, un repte gens fà-
cil per a la bocairentina, ja que no ser 
la seua especialitat, “quan ací hi havia 
especialistes que porten diversos anys 
practicant als Estats Units, Nova Zelanda 
o Gran Bretanya”.

Les competicions en corrons virtuals 
han augmentat a causa de la suspensió 
de la majoria de carreres, però és molt 
estrany que hi haja proves d’ultraresis-
tència.

El plantejament de la carrera va ser 
tractar d’anar progressivament, “quan 
arribem als 500 quilòmetres ens plan-
tegem fer-ne 600 i les dues hores finals 
han sigut agòniques. S’ha demostrat la 
necessitat d’un equip, que m’ha portat 

fins als 653 quilòmetres”.
La victòria en la categoria femenina ha 

sigut per a la favorita Isa Pulver, de Suïs-
sa, pràcticament imbatible i María José 
Silvestre ha sigut la sorpresa.

Per a fer més visible el seu repte es va 

triar l’escenari del Teatre Aveni-
da. El públic va poder seguir la 
seua participació per internet via 
‘streaming’ i paral·lelament es va 
posar en marxa la campanya ‘Eu-
ros x Quilòmetre’, amb la qual 
empreses de la zona han pogut 
fer donacions per una quantitat 
proporcional al resultat.

Els diners recaptats s’entrega-
ran a AFAB (l’Associació de Fa-
miliars i Amics de persones amb 
Alzheimer de Bocairent). Lamen-
tablement la carrera va haver de 
disputar-se a porta tancada. “Una 
pena perquè m’hauria agradat 
molt córrer amb púbic, però 
cal ser responsable en aquests 
temps, de fet tot l’equip es va fer 
una prova Covid que va donar 
negatiu”.

De l’activitat de Regidoria d’Esports 
destacar l’acabament de la senyalitza-
ció dels aparcaments del poliespor-
tiu, de la piscina i del camp de futbol, 
perquè els vehicles que allí arriben 
puguen aparcar d’una manera millor 
i més ordenada. A més, s’han delimitat 
en la piscina i el camp de futbol pla-
ces d’aparcaments per a persones amb 
mobilitat reduïda. 

A l’espera de definir importants mi-
llores en el mateix camp de futbol, el 
regidor d’Esports, Vicent Silvestre, re-
corda que des de l’Ajuntament es conti-
nua treballant perquè els ciutadans pu-
guen practicar esport de forma segura, 
sempre acomplint amb totes les mesu-
res per a combatre el coronavirus, es-
tant alerta i amb molta responsabilitat 
de fer les coses com cal.

Així recorda que davant l’increment 
del número de casos a nivell de tota la 
Comunitat Valenciana, la Federació Va-
lenciana de Futbol ha suspés fins a final 
de mes les competicions, però s’inten-
tarà que els equips continuen entrenant 
amb tot el necessari en matèria sani-
tària i de seguretat. 

Per últim, Silvestre ha volgut donar 
les gràcies a tots aquells que formen 
part dels col·lectius esportius de la lo-
calitat, i en especial de l’esport base, i 
esportistes individuals, pel seu esforç, 
dedicació i paciència en uns temps tan 
complicats i ha recordat que des de la 
Regidoria se seguirà donant suport a 
tots ells, amb l’esperança que les com-
peticions tornen a la normalitat el més 
prompte possible.

Nova 
senyalització 
dels 
aparcaments 
en les 
instal·lacions 
esportives
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